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Padomes sēdes protokols Nr. 7 (68) 

 

Rīgā         2023.gada 20.decembrī. 

 

Sanāksmi vada: 

Fiskālās disciplīnas padomes priekšsēdētāja I.Šteinbuka  

 

Piedalās: 

Fiskālās disciplīnas padomes priekšsēdētāja vietnieks M.Āboliņš 

Fiskālās disciplīnas padomes loceklis J.Priede 

Fiskālās disciplīnas padomes loceklis  A.Jakobsons 

Fiskālās disciplīnas padomes loceklis U.Kāsiks 

Fiskālās disciplīnas padomes loceklis  I.Golsts 

Sekretariāts –  

Fiskālās disciplīnas padomes sekretārs N.Malnačs 

Fiskālās disciplīnas padomes makroekonomikas eksperts V.Zaremba 

Fiskālās disciplīnas padomes juriste I.Jansone 

 

Sanāksmi protokolē: 

Fiskālās disciplīnas padomes juriste                                   I.Jansone 

 

2023.gada 20.decembrī sanāksme sākas plkst.11:00 

 

Sanāksmes atklāšana – I.Šteinbuka 

Fiskālās disciplīnas padomes (turpmāk – Padome) priekšsēdētāja I.Šteinbuka atklāj sanāksmi 

un izsludina sēdes darba kārtību.  

 

1. Fiskālās disciplīnas padomes 2024.gada darba plans un citi administratīvi jautājumi 

Ziņo: N. Malnačs 

 

Pirms iepazīstināt Padomi ar 2024.gada darba plānu, N.Malnačs Padomes locekļiem sniedz in-

formāciju par 2023.gada darba plāna izpildi. Padomes locekļi uzklausot N.Malnača sniegto infor-

māciju, konstatē, ka 2023.gada darba plānā paredzētie darbi ir paveikti.   

N.Malnačs iepazīstina Padomes locekļus ar 2024.gada darba plānu, kurā pasvītro sekojošus 

uzdevumus: regulāro darbu izpildi - uzraudzības ziņojumi, monitoringa ziņojumi, fiskālās statis-

tikas uzskaite un attiecīgas publikācijas un Padomes viedokļi. Papildus nākošgad, sadarbībā ar 

EK konsultantiem, sāksies darbs pie uzlabotas Fiskālās ilgtspējas modeļa metodoloģijas izstrādes 

un tiks izstrādāta Padomes stratēģija 2024.-2029.gadam. Projekta termiņš ir trīs gadi. 

I.Šteinbuka norāda, ka Padomes stratēģijas izstrāde nav lietderīga, kamēr nav pieņemts jau-

nais ES ekonomiskais regulējums, kas precizētu Padomes funkcijas. Padomes locekļi apstiprina, 

ka šī projekta komponentu būtu sākama tikai pēc jaunā ES regulējuma pieņemšanas.  
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Fiskālās ilgtspējas jaunā modeļa attīstības termiņi nav zināmi, līdz ar to nav zināms vai nākošgad 

būs iespējams izstrādāt fiskālās ilgtspējas ziņojumu, izmantojot jauno metodoloģiju. Padomes 

priekšsēdētāja aicina Padomes locekļus un sekretariātu padomāt par Padomes mandātam atbil-

stošu pētījumu nākošgad.  

N. Malnačs iepazīstina ar Padomes finansēšanas plānu 2024. gadam un tā galvenajām izmai-

ņām, iepirkumu plānu, Padomes sēžu plānu un informē Padomi par darba atlīdzības izmaksas 

kārtību decembrī. Attiecībā uz komandējumu plānu un iepirkuma plānu, iesaka to precizēt pēc 

vajadzības. 

 

Nolēma: 

1.1. Apstiprināt 2024.gada Padomes darba plānu. Monitoringa ziņojumus sagatavot reizi ceturk-

snī. 

1.2. ES projekta Padomes stratēģijas komponenti uzsākt tikai pēc jaunā ES regulējuma 

pieņemšanas. 

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par;  

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 

 

2. FDL 11. panta nosacījumu izpildes pārbaude 

Ziņo: V.Zaremba 

 

V.Zaremba ziņo, ka Finanšu ministrija Padomei ir iesniegusi aprēķinus par faktiskās vispārējās 

valdības budžeta strukturālās bilances un minimālās plānojamās vispārējās valdības budžeta 

strukturālās bilances starpību. V.Zaremba iepazīstina Padomi ar viedokļa projektu, aprēķiniem 

un galvenajiem secinājumiem par FDL 11. panta izpildi un informē, ka, saskaņā ar FM aprēķināto 

strukturālās bilances vērtību, korekcija nav nepieciešama. Tomēr, ja tiek salīdzināti iepriekšējo 

gadu budžeta likumos noteiktie koriģētie maksimālie pieļaujamie valsts budžeta izdevumi un 

faktiskais valsts budžeta izdevumu apjoms, redzams, ka laika posmā no 2013. gada šo divu 

vērtību starpība aizvien pieaugusi gan salīdzinot gadu pret gadu, gan novērtējot uzkrātās fak-

tisko izdevumu novirzes no plānotām. Turklāt,  periodā kopš 2013. gada , valsts budžeta izde-

vumu pieauguma temps bieži pārsniedza 10 gadu vidējo potenciālā IKP pieauguma tempu. Tā-

dējādi, izdevumi sistemātiski bijuši augstāki nekā ekonomika kopumā spēj nodrošināt budžeta 

ieņēmumus.  

 

Klātesošo diskusija par FDL 11.panta izpildes novērtējumu. 

 

I.Šteinbuka atgādina, ka Padome savos ziņojumos ir norādījusi, ka nepiekrīt, ka papildus izde-

vumi aizsardzībai un iekšējai drošībai FM aprēķinos tiek uzskatīti par vienreizējiem izdevumiem, 

kas neie-tekmē strukturālo bilanci. Līdz ar to, papildus FM novērtējumam, ir jāizstrādā Padomes 

novērtējums, kurā papildus izdevumi aizsardzībai un iekšējai drošībai ietekmē strukturālo bi-

lanci. Padome piekrīt šim priekšlikumam un viedokļa papildināšanai. 

 

Nolēma: 

2.1. Viedokli par FDL 11. panta nosacījumu izpildi papildināt, aprēķinot strukturālo bilanci, kurā 

ir novērtēta vienreizējo izdevumu aizsardzībai un iekšējai drošībai ietekme. Papildināto ziņojumu 

iesniegt Finanšu ministrijai līdz 2024. gada 15. janvārim un publicēt Padomes mājas lapā.  

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par; 

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 
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3. Fiskālo risku aktualitātes 

Ziņo: N. Malnačs 

 

N.Malnačs Padomes locekļiem prezentē sagatavotās piezīmes par airBaltic un Railbaltica. Pa-

dome vairākkārt ir aicinājusi veidot fiskālo rezervi valsts akciju sabiedrību darbības potenciālai 

ietekmei uz VVBB. Šobrīd ir pamats bažām par airBaltic darbības potenciālo ietekmi uz VVBB 

2024. gadā, kad kompānijai ir jārefinansē savas obligācijas 200 miljonu eiro apjomā. Kompānijas 

komunikācija liecina, ka ar ievērojamu varbūtību tā vērsīsies pie valsts pēc palīdzības. Ir bažas 

par citiem kompāni-jas darbības aspektiem.  

 

Notiek diskusija un Padome nolemj orgnizēt tikšanos ar Satiksmes ministrijas, Finanšu Ministri-

jas, Valsts Kontroles un Eiropas Komisijas pārstāvjiem, lai noskaidrotu airBaltic potenciālos fis-

kālos riskus.  

 

Diskusijas sabiedriskajā telpā liecina, ka, saistībā ar Railbaltica projekta tālāku īstenošanu, pa-

lielinās fiskālie riski. Projekta izmaksas ir strauji pieaugušas un nav skaidri finansēšanas avoti. 

Nav skaidra EK gatavība turpināt projekta līdzfinansēšanu. 

 

Notiek diskusija un Padome nolemj organizēt tikšanos ar Satiksmes ministrijas, Finanšu Minis-

trijas, Valsts Kontroles un Eiropas Komisijas pārstāvjiem, lai noskaidrotu RailBaltica potenciālos 

fiskālos rikus.  

 

Nolēma: 

3.1. Organizēt tikšanos ar Satiksmes ministrijas, Finanšu Ministrijas, Valsts Kontroles un Eiropas 

Komisijas pārstāvjiem, lai noskaidrotu airBaltic potenciālos fiskālos riskus.  

3.2. Organizēt tikšanos ar Satiksmes ministrijas, Finanšu Ministrijas, Valsts Kontroles un Eiropas 

Komisijas pārstāvjiem, lai noskaidrotu RailBaltica potenciālos fiskālos riskus.  

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par; 

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 

 

4. Par Padomes darbības mandāta ievērošanu  

 

I.Šteinbuka atgādina par visu Padomes locekļu atbildību par Padomes pieņemtiem lēmumiem. 

Katra Padomes locekļa pienākums ir uzmanīgi iepazīties ar ziņojumu saturu un nepieļaut Pado-

mes mandāta neievērošanu. Padomes priekšsēdētāja aicina sekretariātu atbildīgi izpildīt savu 

darbu atbilstoši Padomes norādījumiem, ietvert Padomes ziņojumos tikai tādu informāciju, kas 

atbilst Padomes darbības mandātam, nedublēt Valsts Kontroles un Finanšu Ministrijas funkcijas, 

ietvert ziņojumu tekstā tikai tādas tēzes, kas ir apskatītas ziņojumu kopsavilkumā un saskaņot 

ar Padomi neviennozīmīgi traktējumos jautājumus. Padomei un sekretariātam ir jāuzlabo kolek-

tīva atbildība par sagatavoto dokumentu un publiskās komunikācijas kvalitāti.   

 

Klātesošo diskusija par darba kārtības tēmu. 

 

Nolēma: 

4.1. Strikti ievērot Padomes mandātu. Palielināt Padomes un sekretariāta kolektīvu atbildību par 

sagatavoto dokumentu un publiskās komunikācijas kvalitāti.    

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par;  

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 
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5. Citi jautājumi  

 

5.1. Potenciālā un nominālā iekšzemes kopprodukta novērtējuma darba grupas jau-

tājumi 

Ziņo: I.Šteinbuka  

 

I.Šteinbuka ziņo par to, ka potenciālā un nominālā iekšzemes kopprodukta novērtējuma darba 

grupa strādā nepilnā sastāvā un uzaicina Padomes jaunievēlēto locekli – Jāni Priedi iesaistīties 

minētās darba grupas darbā. Priekšsēdētāja arī aicina J.Priedi uzņemties darba grupas vadītāja 

funkcijas, pašai atkāpjoties no šī amata. 

J.Priede pieņem uzaicinājumu iesaistīties potenciālā un nominālā iekšzemes kopprodukta novēr-

tējuma darba grupas darbā un kļūt par tās vadītāju.  

 

Līdz ar to, potenciālā un nominālā iekšzemes kopprodukta novērtējuma darba grupā darbosies 

– I.Šteinbuka, U.Kāsiks un J.Priede.  

 

Nolēma: 

5.1. Apstiprināt potenciālā un nominālā iekšzemes kopprodukta novērtējuma darba grupu jaunā 

sastāvā, un apstiprināt J.Priedi tās vadītāja amatā. 

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par; 

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 

 

5.2. Padomes locekļa statuss 

I. Golsts informē, ka Saeimā drīzumā tiks izskatīts likuma “Par interešu konflikta novēršanu 

valsts amatpersonu darbībā” grozījums, kas noteiks, ka valsts amatpersona drīkstēs papildus 

darboties tikai vienā darba vietā. Lai novērstu potenciālus interešu konfliktus, Padome lūdz sek-

retariātam iegūt papildus informāciju par šādu normu konsekvencēm attiecībā uz Padomes lo-

cekļiem, kā arī lūdz iegūt uzziņu par to vai Padomes locekļi ir uzskatāmi par valsts amatperso-

nām.  

 

Nolēma: 

5.2. Uzdot sekretariātam iegūt uzziņu par valsts amatpersonu statusu Padomes locekļiem likuma 

“Par interešu konflikta novēršanu valsts amatpersonu darbībā” izpratnē. 

 

I.Šteinbuka – par; 

J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par;  

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 

 

5.3. Par Monitoringa ziņojumu 

 

N.Malnačs informē, ka, atbildīgas izpildītājas slimības dēļ, uz šo sēdi nav sagatavots Moni-

toringa ziņojums. Kārtējā Monitoringa ziņojuma sagatavošanas termiņš, ar Padomes 

priekšsēdētājas piekrišanu, ir pārcelts uz janvāri.  

  

Nolēma: 

5.3. Sniegto informāciju, par Monitoringa ziņojuma sagatavošanas termiņu, pieņemt zināšanai. 

 

I.Šteinbuka – par; 
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J.Priede – par; 

A.Jakobsons – par; 

M.Āboliņš – par;  

I.Golsts – par; 

U.Kāsiks – par. 

 

Sēdes noslēgumā notiek klātesošo neformāla diskusija par aizejošā gada sekām un mācībām 

ekonomikā un nākotnes izaicinājumiem. 

 

2023.gada 20.decembrī sanāksmi slēdz plkst. 14:00. 

 

Padomes priekšsēdētāja        I.Šteinbuka 

 

Sēdes sekretāre          I.Jansone 

 

Padomes sekretāra vīza:       N.Malnačs 

 

 

I.Jansone29495878; Inga.Jansone@fdp.gov.lv 


